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 کسری بودجه به معنای دست 
در جیب مردم بردن است

رئیــس مجلس اظهــار داشت: زمانی 
که بودجه می نویسیم برای زندگی مردم 
در شهرها و روستاها و همچنین دولت 
تصمیم گیری می کنیم و همگی تحت تاثیر 
سیاست های پولی و مالی ما قرار می گیرند. 
محمد باقر قالیباف گفت: واقعیت تلخ 
این است که وقتی کسری بودجه داریم 
در حقیقت این به معنای دست در جیب 
مردم کردن است و در این شرایط در حالی 
حقوق ها را افزایش می دهیم که قدرت 
خرید مردم پایین آمده است. وی اولویت 
اول مجلــس را نظارت بیان کرد و افزود: 
با تورم قوانین مواجه هستیم لذا باید به 
نظارت بر اجرای قوانین توجه کرده و به 
سمت تنقیح برویم و صرفا در حد نیاز 
قانونگذاری داشته باشیم. رئیس قوه مقننه 
با بیان اینکه فرصت های خوبی برای 
ریل گذاری و نظارت داریم، اظهار کرد: 
در این راستا دیوان محاسبات مهم ترین 
نقش نظارتی بر بودجه را دارد و کمیسیون 
اصل ۹۰ مجلس و سایر کمیسیون های 
تخصصی نیز نظارت جدی بر امور دارند. 
حضور نمایندگان مجلس به عنوان عضو 
ناظر در مجامع استانی خود فرصت خوبی 

برای نظارت است.

دست نفوذی ها از اداره مدیریت 
کشور کم شود

لاریجانی ها صبر و انتظار را پیشه 
کردند

یک فعال سیاسی اصولگرا در رابطه با 
نفس سهم خواهی از دولت و تاثیری که بر 
اعتبار جریان اصولگرایی می گذارد، گفت: 
نفس سهم خواهی و سهم دادن چه برای 
دولت و چه برای هر دستگاه و هر جایگاه 
و هر موضوعی فرق نمی کند، وقتی ما از 
سهم خواهی و سهــــم دادن صحبت 
می کنیم  یک بحث عمومی و ناظر بر تمام 
شئونات اداره جامعه و مناسبات افراد در 
جامعه از بالا به پایین است که امر بدی 
است و هرکه بخواهد فرقی در اصل ماجرا 
ندارد. به زبان دیگر نوعی امتیاز دادن و 
امتیاز گرفتن تلقی می شود و شیوه های 
مختلف می توان برای آن تعریف کرد. 
مرتضی طلایی تاکید کرد: در ماه عسل 
دولت مهم ترین چالش شناخت، مقابله 
و مبارزه با سران نفوذی در اداره امور 
کشور است. وی افزود: به نظر من بخش 
قابل توجهی که گریبانگیر جامعه است 
ناشی از عملکرد افراد نفوذی در ساختار 
اداری و اجرایی کشور است، این افراد 
همه جا حضور دارند. مهم ترین وظیفه 
و عمل انقلاب و مهم ترین چالش دولت 
این است که دست نفوذی ها از ساختار و 

اداره مدیریت کشور کم شود.

یـک فعــال سیـاسی اصلاح طلب 
درباره نقش آیت ا...آملی لاریجانی 
در مجمع تشخیص بیان کرد: آقای 
آملی لاریجانی برخلاف پیش بینی ها 
نمی خواهد خود را از هسته قدرت 
جدا کند. تصـــور این بود که آقای 
آملی بعـــد از استـعفایش از شورای 
نگهبان به حوزه علمیه برود و خود را 
از سیاست جدا کند اما با انتصاب آقای 
ذوالقدر مشخص شد که آقای آملی 
قصد ترک سیاست را ندارد. هدایت ا... 
آقایــی  درباره سرنوشت لاریجانی ها 
مطرح کرد: آقایان لاریجانی صبر و 
انتظار را پیشه کردند تا شاید در آینده 
بازهم بتوانند در منـــاصب کلیدی 
قرار بـــگیرند اما اینکه چقدر این 
طرح ذهنی آنها با واقعیت همخوان 
باشد، بحث دیگری است. من تصور 
نمی کنم آنها در آینده سیاست جایی 
داشته باشند و مشغول دست وپا زدن 
بیهوده اند. شاید تصور می کنند بازهم 
بتواننــد به منـــاصبی مانند ریاست 
قوه قضائیه یـــا ریاست جمهوری یا 
ریاست  مجلس برسند که به نظر من 
چنیـــن خیالاتی هیچ گاه به واقعیت 

نمی پیوندند. 

سـرمقــاله

رئیس جمهوری ایالات متحده در سخنرانی خود در 
مجمع عمومی سازمان ملل در خصوص ایران عنوان کرده 
بود که آماده مذاکره هستند که مشخصا این صحبت را در 
گذشته نیز عنوان کرده بودند و مطلب جدیدی نبود اما 
مشخصا یک تغییر محسوس می توان در صحبت های او 
مشاهده کرد و آن تغییر لحن نسبت به ایران در مقایسه 
با زمان ترامپ است که با لحنی تهدیدآمیز و متکبرانه 
صحبت می کرد اما بایدن لحنی نسبت به ایران داشت که در 
صحبت های خود درخصوص چین و روسیه نیز داشته است. 
بایدن از سوی دیگر عنوان کرد که در خصوص متعهد بودن 
ایران، به برجام باز خواهند گشت و اجازه نمی دهند که ایران 
به سلاح هسته ای دست پیدا کند. مجموعه این صحبت ها 
قابل پیش بینی و در گذشته نیز تکرار شده بود. بایدن لحن 
تهاجمی نداشت و این را می توان به وضوح مشاهده کرد. 
از طرفی دیگر بایدن نکته ای نیز نگفت که این امیدواری 
را ایجاد کند که مذاکرات احیای برجام، با تحولاتی همراه 
می شود و در این مسیر چالش ها حذف می گردند، اینکه 
جوزف بورل با اطمینان خاطر عنوان می کند که در صورتی 
که ایران به برجام بازگردد، آمریکا نیز تحریم ها را لغو می کند، 
بیشتر موردی است که دوست دارد تحقق یابد. باید توجه 
داشت که مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا، نقشی 
اساسی و تعیین کننده در مذاکرات احیای برجام ندارد و 
نقش یک واسطه را دارد و به همین علت باید به آن مواردی 
توجه کرد که از سوی مقامات ایران و آمریکا در خصوص 
برجام مطرح می شود. جوزف بورل مشخصا به این نکته توجه 
نمی کند که آمریکا تمامی تحریم ها علیه ایران را لغو نخواهد 
کرد و از سوی دیگر ایران نیز در خصوص مسائل خارج از 
برجام صحبت نخواهد کرد و باید به دنبال راه حلی باشند تا 
این دوچالش حل و فصل شود. آنچه که بورل مطرح می کند 
خارج از اراده طرف سوم است و مشخصا تصمیم گیری از 
سوی این طرف سوم نیز نمی تواند تعیین کننده باشد. آمریکا 
در روزهای اخیر نیز بارها گفته است که آماده مذاکره است. 
اتفاقات روزهای اخیر به نظر می رسد به این علت باشد که 
طرفین می خواهند مواضع سختی را اتخاذ کنند و بعد وارد 
مذاکرات وین شوند تا امتیازات بیشتری کسب کنند. امروز 
مشکل اصلی در تهران نیست بلکه در آمریکاست و آنها 
هستند که بیشتر تمایل دارند تا بین ایران و آمریکا تنش 
وجود داشته باشد. سهم ایالات متحده آمریکا در وخیم شدن 
روابط دو کشور به مراتب بیشتر از ایران است. در بهترین 
حالت ممکن امروز باید امیدوار بود تا اختلاف هسته ای ایران 
و آمریکا حل شود و توافقی در این زمینه به وجود آید. در سایر 
موضوعات بعید به نظر می رسد در کوتاه مدت شاهد کاهش 

اختلافات باشیم.

تغییر محسوس لحن مقامات آمریکا 

زمینه برپایی راهپیمایی اربعین 
فراهم شود

رئیس مجلس خبرگان رهبری اظهار کرد: دفاع 
مقدس موجب شد تجربه ها، موفقیت ها، درس ها 
و عبرت های زیادی را تجربه کنیم که بابت این 
نعمت هم از خدای متعال سپاسگزاریم. آیت ا... 
احمد جنتی با تاکید بر اینکه بسیاری از کشورهای 
دنیا در جنگ ۸ ساله، با صدام علیه ایران متحد 
بودند ولی شکست خوردند، خاطرنشان کرد: 
خدا به برکت مجاهدت های رزمندگان و مردم 
و راهبری های امام خمینی نگذاشت دشمنان 
ما پیروز شوند که باید برای چنین الطافی الهی 
همواره شاکر باشیم. جنتی ضمن گرامیداشت 
ایام اربعین حسینی، این راهپیمایی بزرگ را 
تجلی حق طلبی و ظلم ستیزی آزادگان جهان 
خواند و افزود: عشق به امام حسین  علیه السلام 
خاموش نشدنی است و ملیت و زبان نمی شناسد 
و این عشق محور وحدت امت اسلامی و همه 
عدالتخواهان سراسر عالم خواهد شد. وی از 
مسئولان دولتی و ستاد اربعین خواست زمینه 
تسهیل سفر زوار اربعین حسینی و برپایی هرچه 

باشکوه تر راهپیمایی اربعین را فراهم کنند.

مناسبات اروپا با ایران 
وزیر امور خارجه کشورمان با اشاره به سابقه 
روابط 4۰۰ ساله ایران و اسپانیا بر ضرورت 
تلاش جدی بر ارتقا روابط تاکید کرد و اظهار 
داشت روابط در حوزه های سیاسی، اقتصادی 
و پارلمانی دو کشور  در مسیر درستی حرکت  
می کند ولی می بایست پروژه های جدیدی در 
حوزه های بهداشتی، صنعتی و علم و فناوری، 
فرهنگی و گردشگری، تهاتر کالا، فعالیت 
شرکت های خصوصی و نظایر آن تعریف شود. 
حسین امیر عبدالهیان در دیدار با  همتای 
اسپانیای خود از همکاری ها در زمینه های 
بهداشتی و پزشکی در اوج فراگیری کرونا 
به عنوان نقطه ای فراموش ناشدنی در زمینه 
همکاری های دو کشور قدردانی کرد. وی با 
تاکید بر اراده تهران برای تعریف متوازن روابط 
با اروپا، اظهار داشت: مناسبات اروپا با ایران 
نباید تابعی از نوع رفتار و نگرش غیرسازنده 
آمریکا به ایران باشد. وی تصریح کرد: در 
سیاست خارجی دولت جدید رابطه با اروپا  به 
شمول همه کشورهای قاره سبز دارای اولویت 

بوده و صرفا به تروئیکا محدود نمی شود. 

برخورد نامناسب مرزبانی گرجستان 
سخنگوی وزارت امور خارجه برخوردهای 
نیروهای مرزبانی  نامناسب و تبعیض آمیز 
گرجستان با شهروندان ایرانی به صورت جدی 
در دست پیگیری است. سعید خطیب زاده 
در پاسخ به شکایات و گلایه های دریافتی از 
ایرانیان مقیم گرجستان درخصوص برخوردهای 
نامناسب و تبعیض آمیز نیروهای مرزبانی 
این کشور در اعمال محدودیت و ممنوعیت و 
تبعیض ورود به آن کشور اظهار داشت: موضوع 
به صورت جدی توسط سفارت ایران در تفلیس 
و همچنین در تهران با سفارت کشور مذکور 
در دست پیگیری است. سخنگوی وزارت 
امور خارجه تصریح کرد: طبیعی است اینگونه 
برخوردها به هیچوجه قابل قبول نیست و انتظار 
می رود مقامات گرجستان این مشکلات را در 

اسرع وقت حل و فصل نمایند.

کرونا فقط با واکسن تمام نمی شود 
ادامه از صفحه اول|  با توجه به روایتی که 
از وضعیت اقتصادی و معیشتی کشور بیان شد، 
سوء تغذیه جمعیت کشور در نتیجه گسترش 
گرانی و فقر بسیار جدی شده است. در جامعه ای 
که فقر و بیکاری به حدی تشدید شده است که 
مردم در تامین نیازهای ابتدایی زندگی خود 
ناتوان شده اند و در تهیه مثلا لوازم  التحریر و 
خرید کفش به مشکل برخورده اند و حتی توان 
مالی پرداخت ۵ هزار تومان هزینه چاپ کارنامه  
فرزندان خود در مدارس یا خرید ماسک برای 
پیشگیری از بیماری کرونا را ندارند، یا افراد 
جامعه برای امرار معاش مجبور به سرقت علائم 
راهنمایی و رانندگی و تجهیزات تاسیسات شهری 
می شوند یا اقدام به خرید و فروش مواد مخدر و 
از همه مهمتر برای به دست آوردن مواد غذایی 
مانند یک گونی برنج و مقداری گوشت دست به 
سرقت  با سلاح سرد و گرم از فروشگاه های مواد 
غذایی می زنند، نمی توان انتظار داشت تنها 
واکسیناسیون عمومی مشکل بیماری در کشور 
را مرتفع کند. اکنون راه حل دولتمردان برای 
کنترل کرونا تنها معطوف به واکسیناسیون شده 
است. این راه  حل برای معضل کرونا مثل قفل  دار 
کردن مخازن زباله شهری برای جلوگیری از زباله  
گردی می ماند که تنها رفع تکلیف و پاک کردن 
صورت مساله است. علاوه بر واکسیناسیون، 
پرداختن همزمان به معیشت و قوت و غذای 
مردم از نظر کمیت و کیفیت و مقابله با تورم و 
گرانی در جامعه یک ضرورت است. در ایران از 
زمان ورود ویروس کرونا به کشور نشان داده 
شده که ویروس مختص محرومین و فقرا و اقشار 
کارگری جامعه که تعداد آنها حداقل 6۰ میلیون 
نفر است می باشد. برای این دسته از جمعیت 
کشور چون با فقر و محرومیت معیشت و فشار و 
استرس زندگی و سوء تغذیه و گرسنگی و کمبود 
ویتامین و بیماری های زمینه ای دست و پنجه نرم 
می کنند، واکسیناسیون صرف کفایت نمی کند 
و نمی توان انتظار ایمنی جمعی و قطع زنجیره 

عفونت بیماری را داشت.

اخـــبار کوتاه

سخن روز

آرمان ملی: رئیـس جمـــهور در 
جلسه هیات دولت با اشاره به آغاز سال 
تحصیلی جدید و با تاکید بر ضرورت 
رسیدگی و حل مشکلات فرهنگیان، به 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی دستور 
داد پرداخت مطالبات معوقه از جمله 
حق الزحمه معلمان را در دستور کار قرار 
دهد. وی در ادامه بر ضرورت بازگشایی 
مدارس تاکید کرد و گفت فعلا به خاطر 
شرایط کرونایی، مـــدارس به صورت 
مجازی و در بـــرخی مناطق به صورت 
ترکیبی از مجازی و حضوری، فعالیت 
خود را آغاز می کنند تا به مرور با بهتر 
شدن شرایط، شاهد آموزش حضوری 
در مدارس کشور باشیم. اهم اظهارات 

سید ابراهیم رئیسی از این قرار است:
  وزارت آموزش و پرورش و مدیران 
و  دقیق  برنامه ریزی  باید  مدارس 
مشخصی  بر اساس شرایط شهرها 
و استان های کشور از نظر بیماری و 
شمار دانش آموزان در کلاس ها برای 
حضوری و یا غیرحضوری بودن کلاس ها 
داشته باشند و آن را با دقت اجرا کنند. 
تمهیدات درباره بازگشایی مدارس 
با توجه به واکسیناسیون معلمان و 
دانش آموزان اتخاذ شده است، جای 
نگرانی نیست، واکسیناسیون انجام شده 
و با رعایت شیوه نامه های بهداشتی در 
مدارس و مراکز آموزشی می توان سال 

تحصیلی جدید را آغاز کرد.
  تردیـــدی نـــداریم فـــعالیت 
آموزشــی در مدارس و دانشگاه ها باید 
در زمان خودش آغاز شود، آموزش 
اعم از مجازی، حضوری یا ترکیبی 
باید مدیریت شده باشد. اگر در جایی 
امکان آغاز آموزش از اول مهر به شکل 
حضوری نیست، این نباید تا آخر سال 

تحصیلی ادامه یابد. آموزش مجازی 
باید در نهایت به مدت ۱۵ روز تا یک 
ماه باشد و بعد از یک ماه  به آموزش 
آموزش  از  ترکیبی  یا  و  حضوری 
حضوری و مجازی تبدیل شود و حتماً 
باید آموزش حضوری را در کنار آموزش 
مجازی داشته باشیم. باید یک سخنگو 
برای آموزش و پرورش برای اظهارنظر 
و اطلاع رسانی  دقیق و واحد انتخاب 

شود. 
 متأسفانــه در طرح رتبـــه بندی 
معلمان، آنچه در وهله اول به اذهان 
تداعی می شود، بحث مالی و پرداخت ها 
است، درحالی که مباحث مالی فقط 
یک بخش از طرح رتبه بندی است و 
این طرح اساسا برای ارتقای جایگاه 
و جایگاه  منزلت  و هویت،  معلمی 
است.  معلم  معیشت  البته  و  معلم 
وزرا و روسای دستگاه های اجرایی 
حتما کسانی را برای بررسی اینکه در 
زیرمجموعه خودشان با ارباب رجوع 
چگونه رفتار می شود و چگونه مشکل 
آنها حل می شود، تعیین کنند. وزرا و 
روسای دستگاه ها شخصا این موضوع 
را پیگیری کنند تا از حال ارباب رجوع 
مطلع شوند. بازرسانی را بگذارید که 
ببینند با کسانی که به دستگاه های 

دولـــتی مــراجعه مــی کنند، چگونه 
برخورد می شود.

  خیلی مهم است که مردم ببینند 
آیا آن شاخص هایی که در دولت تعیین 
شـــده در انتصاب ها لحاظ می شود یا 
خیر. مردم و جوانان، در فضـــــای 
حقیقی و مجازی نظاره گر هستند تا 
ببینند کسانــی که انتخاب می شونــد 
با این شاخص ها همخوانی دارند یا 
نه؟ آنجایی که همخوانی دارد مورد 
استقبال قرار مـی گیرد و آنجاهـــایی 
که احیانا مورد سوال هست، طبیعتا 
ابهام ایجاد می شود. تاکید دارم حتما 
از بازنشستگان استفاده نشود، چون 
خلاف قانون است. نص صریح قانون 
است که نباید از بازنشسته استفاده 
شود. در مــواقعی هم که یک ضرورت 
جدی اقتضا می کند، باید مـــــورد 
اضطراری را به صورت اضطراری حل 
کنیم، و نه اینکه دائمی شود. مسئولان 
دولتی باید به قانون منع بکارگیری 
بازنشستگان در دستگاه های دولتی 

پایبند باشند.
  نکتــه بعدی ایـــن است که باید 
سطح سنی مدیران را پایین بیاوریم. 
هرچه از جوان ترها استفاده شود و به 
آنها میدان داده شود، مناسب تر است. 

دوستان گاهی به همسن و سال ها و 
رفقای خود و کسانی که مدتی با آنها 
کار کرده اند، بیشتر اعتماد دارند، اما 
باید نگاه را به سطحی آورد که افراد ولو 
ممکن است همکلاس، همراه و همکار 
ما نبوده باشند، اما در یک سطح قابل  
قبولی هستند و جوان هم هستند، پس 
می شود به آنها اعتماد و با آنها همکاری 
کرد. این نگاه، نگاهِ مقام معظم رهبری 
هم هست، دوستان هم توجه کنند 
که انشاءا... عملا جریان مدیریت را در 
کشور جوان کنیم. ضمن اینکه ممکن 
است کسانی باشند که اینها بتوانند 
آینده کشور را در بخش های مختلف با 

تجربیاتی که دارند، اداره کنند.
  هفته دفاع مقدس یادآور رشادت، 
شجاعت، شهامت، ایستادگی، توکل و 
ایمان و همه مظاهر عالی است. دفاع 
مقدس یک تابلوی نورانی است که 
رزمندگان و مجاهدان ما ترسیم کردند 
و برای همیشه پیش روی همه ماست. 
همواره باید به این تابلو توجه کنیم و 
بدانیم که آنچه پیروزی ما را رقم زد، 
حرکت جهادی رزمندگان بود و امروز 
هم اگر بخواهیم از مشکلات عبور کنیم، 
لازمه آن حرکت جهادی است. هر چه 
از زمان آغاز فعالیت دولت می گذرد 
بیشتر به این مساله ایمان پیدا می کنم 
که مشکلات کشور در درون قابل حل 
است و بیشتر به توانایی ها و داشته های 
کشور باور پیدا می کنم. هر چه زمان 
مــی گذرد بیشتر به این ســـخن بلند 
رهبری ایمان پیدا می کنم که فرمودند 
ما مشکلی نداریم که به دست توانای 
مردان و زنان این کشور قـــابل حل 
نباشد. لذا از همکارانم می خواهم تلاش 

خود را مضاعف کنند.

رئیس قوه قضائیه:    

کسانی به نام دفاع از حقوق زن بیشترین ضربه را به زنان می زنند    
     برخورد با ناهنجاری ها نیازمند همکاری جدی مردم است

آرمان ملی: رئیس قوه قضائیه اظهار داشت: امروز 
کسانی به نام دفاع از حقوق زن بیشترین ضربه را به 
زنان می زنند که جایگاه زنان را تنزل داده و کم ارزش 
می کنند و بعد با اسامی مختلف و از تریبون های 
گوناگون مدعی دفاع از زنان می شوند. حجت الاسلام 
والمسلمین غلامحسین محسنی اژه ای گفت: اهمیت 
زنده نگاه داشتن عاشورا در مکتب اسلام برای آن است 
که به ما آموخت اگر در جایی ارزش ها کمرنگ شد و 
انحرافی در اصل دین به وجود آمد و دین در معرض 
خطر قرار گرفت، باید از جان و مال و آبرو گذشت. 
رئیس دستگاه قضا با بیان اینکه هر وقت اسلام دچار 
اعوجاجات و انحرافات شد مردم با ایمان و مقاوم در برابر 
کجی ها ایستادند، انقلاب اسلامی را حرکتی عاشورایی 
به رهبری امام خمینی)ره( توصیف کرد و متذکر شد 
در این مسیر افراد بسیاری متحمل سختی ها و رنج ها 
شدند و از جان خود گذشتند اما از یاری امام زمان 
خود غفلت نکرده و دست از مقاومت برنداشتند. وی 
افزود: با پیروزی انقلاب اسلامی بخشی از انحرافات به 
وجود آمده از بین رفت اما در کنار کفار، مستکبرین و 
ظالمین شناخته شده و محاربین، منافقین زمان نیز با 
رخنه در جبهه امام و رهبری برای پیاده کردن اهداف 
دشمنان و زیاده خواهان تلاش کردند. اژه ای بر همین 
اساس متذکر شد که جبهه مقاومت حتما باید در برابر 
تحرکات منافقان، بسیج و هوشیار باشد و هوشمندانه 
و با استقامت در مسیر حق حرکت کند. رئیس دستگاه 
قضا با بیان اینکه رزمندگان اسلام و شهدای هشت 
سال دفاع مقدس مسیری را پایه گذاری کردند که 

امروز از سوی جبهه مقاومت در اقصی نقاط جهان 
پیموده می شود، تصریح کرد: در دوران دفاع مقدس 
انسان هایی تربیت شدند که به تعبیر بزرگان دین و 
امام راحل ره صدساله را یک شبه رفتند. محسنی اژه ای 
بیان کرد: راهی که مدافعان جبهه مقاومت در لبنان و 
سوریه و یمن بر اساس اراده دینی خود طی می کنند 
نشات گرفته از جریان انقلاب اسلامی است که ریشه 
در عاشورای حسینی دارد. رئیس قوه قضائیه  از خانواده 
معظم شهدا خواست که در گام اول ناصحانه و دلسوزانه 
برای اصلاح امور تلاش کرده و با امر به معروف و نهی از 
منکر با ناهنجاری ها برخورد کنند و در گام دوم هرجا 
نیاز به برخورد قهری با مسائل بود، با سازوکار مشخصی 
که تعبیه میشود افراد فاسد، فاجر و مجرم را به دستگاه 
قضا معرفی کنند. رئیس دستگاه قضا با بیان اینکه حل 
مشکلات و برخورد با ناهنجاری ها نیازمند همکاری 
جدی مردم با نهادهای حکومتی است، خواستار ایجاد 
سازوکاری برای ارتباط مستقیم تر خانواده های شهدا 
با قوه قضاییه برای همفکری و همدلی در جهت رفع 
مشکلات و ناهنجاری ها شد. وی  با بیان اینکه حدود 
۲۰ درصد از مجموعه پرونده های قضایی مربوط به 
مسائل مختلف خانواده ها می شود، از خانواده های 
معظم شهدا خواست که دستگاه قضایی را در جهت 
حل مشکلات خاص خانواده ها به ویژه مشکلات 
مربوط به زنان یاری دهند. رئیس قوه قضائیه با اشاره به 
نقش مهم دولت و مجلس در حل مشکلات خانواده ها 
گفت: قوه مجریه نقش اصلی را در تامین معیشت 
مردم و اشتغال و امنیت کاری به ویژه برای جوانان 

و فرهنگ سازی و آموزش دارد و مجلس نیز مسئول 
تعیین مقررات مناسب در این حوزه است. محسنی 
اژه ای ادامه داد: قوه قضائیه هم مسئول برخورد با 
ناهنجاری هاست اما تمام تلاش های قوا بدون مشارکت 
مردم در این میدان به نتیجه مطلوب نخواهد رسید. 
رئیس قوه قضائیه با بیان اینکه این نهاد آماده است تا 
سازوکار لازم را برای نحوه همکاری خانواده های شهدا 
و ایثارگران با دستگاه قضا و راهکارهای حل مشکلات 
این خانواده ها طراحی و دستورالعملی را نیز در این 
خصوص تدوین کند، ابراز امیدواری کرد با همکاری 
مردم و قوه قضائیه، یک گام جهشی و انقلابی و متفاوت 
از گذشته در این زمینه برداشته شود. محسنی اژه ای 
بیان کرد: امروز کسانی به نام دفاع از حقوق زن 
بیشترین ضربه را به زنان می زنند که جایگاه زنان را 
تنزل داده و کم ارزش می کنند و بعد با اسامی مختلف 
و از تریبون های گوناگون مدعی دفاع از زنان می شوند. 
وی عنوان کرد: کسی برای دفاع از حقوق زنان عفیف، 
شرافتمند و باعزت ایران اسلامی، شایسته تر از 
خانواده های شهدا نیست. رئیس قوه قضائیه با اشاره 
به درخواست خانواده های معظم شهدا برای برخورد 
با رواج برخی پدیده های غیراخلاقی در جامعه، به 
بررسی کارشناسی و تخصصی برخی مسائل مغفول 
مانده اجتماعی و فرهنگی در جلسه شب گذشته 
شورای عالی انقلاب فرهنگی اشاره و خاطرنشان 
کرد که در این نشست مقرر شد همه دستگاه ها برای 
اجرای وظایف قانونی خود دباره این مسائل وارد 

میدان شوند.

امیرعلی ابوالفتح   
تحلیلگرمسائلبینالملل

یـــادداشت

همه نظام  های مردمسالار که مبتنی بر انتخابات و رای 
مردم در عرصه های سیاسی، اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی 
هستند به حاکمیت قانون، وجود آزادی و تضمین آزادی های 
سیاسی برای کنشگران سیاسی قائلند و آن را یک اصل 
اجتناب ناپذیر قلمداد می کنند، چراکه به خوبی می دانند 
در غیاب آزادی، پایه های حکومت قطعا دچار تزلزل خواهد 
شد. لذا تنها پایگاه قابل اعتنای دولت، اتکا به ملت و حاکمیت 
رای مردم بوده و خواهد بود. نظام های سیاسی یا باید به مردم 
خود وابستگی و پیوستگی داشته باشند یا برای پر شدن خلأ 
پشتوانه قدرت خود به چند قدرت فرامرزی تکیه کنند. اصل 
قدرت حکومت ها نه بر پایه قدرت نظامی که بر پایه قدرت 
مردمی و ملی است.  اساسا روابط خارجی باید مبتنی بر 
تامین منافع ملی و بر اساس قدرت چانه زنی، توان اقتصادی، 
فرهنگی، نظامی، دیپلماسی و مهم تر از همه پشتوانه مردمی 
باید باشد. پیش از انقلاب عملا یکدستی حکومت و جدایی 
دولت از ملت باعث فروپاشی نظام طاغوت شد و مردم با شعار 
استقلال، آزادی، جمهوری اسلامی حاکمیت دیکتاتورمآبانه 
را فروپاشیدند و به دنبال یک نظام مردمسالار دینی در کشور 
بودند. در دهه اول انقلاب، دوران امام)ره( و دفاع مقدس با 
توجه به وابستگی و پیوستگی مردم و حاکمیت شاهد نوعی 
هم افزایی و اتحاد میان جامعه و حکومت بودیم. پس از آن 
هم در دوره سازندگی و اصلاحات دیدیم که این وابستگی 
و پیوستگی اعتبار و عزت بین المللی کشورمان را بالا برد و 
سال ۲۰۰۱ به پیشنهاد رئیس جمهور وقت کشورمان آقای 
خاتمی به سال گفت و گوی تمدن ها نامگذاری شد. البته در 
دولت احمدی نژاد به دلیل عملکردهای انتقاد آمیز این اتحاد  
و پیوستگی مقداری خدشه دار شد و اعتماد مردم به دولت 
و برخی دستگاه ها افول کرد.  این در حالی است که امروز 
هم  می بینیم با تصاحب نهادهای انتصابی و انتخابی از سوی 
اصولگرایان یکدستی رقم خورده است. قطعا اگر جریانی که 
امروز با پایگاه های حداقلی برخی نهادها را در اختیار گرفتند، 
بتوانند مشکلات اقتصادی، معیشتی و اجتماعی مردم را حل 
کنند، خواهند توانست موجبات حمایت و اعتماد فزاینده 
مردم را فراهم آورند و در چهار سال دوم نیز توفیق خدمت به 
مردم را داشته باشند. اگر هم امکان تحقق این مساله نباشد 
باید پاسخگوی عملکرد خود باشند. قطعا ساخت یک میلیون 
مسکن در سال، حل مشکلات معیشتی، اقتصادی، حل 
مشکلات اجتماعی و تعامل سازنده با جهان کنونی باید با 
اتکا به تخصص، دانش و توانمندی مدیران صورت گیرد. لذا 
با شعار دادن مشکلات حل نخواهد شد. به نظر می رسد آقای 
رئیسی به عنوان رئیس جمهور اگر این توفیق را پیدا کند که 
به جای شعارهای بزرگ، کارهای کوچک و گره های کوچک 
زندگی مردم را باز کند می تواند تا حدی زیادی سرمایه 

اجتماعی پشتوانه خود را افزایش دهد.

پشتوانه مردمی لازمه قدرت نظام های سیاسی 

غلامرضا انصاری  
فعلالسیاسیاصلاحطلب

رئیس جمهور: 

باید سطح سنی مدیران را پایین بیاوریم 
  فعلا مدارس مجازی، یا ترکیبی از حضوری و مجازی است

انتخاب  در  گفت:  کشور  وزیر 
استاندار اصل انتخاب بهترین افراد 
است و اگر استانداران قبلی بهترین 
بودند، اصراری به تغییر نداریم. 
احمد وحیدی شامگاه چهارشنبه 
در یک گفت وگوی رادیویی درباره 
کرد:  اظهار  استانداران  انتخاب 
انتخاب استانداران مساله مهمی است 
زیرا آنها نقش مهمی در تحرک و 
پیشرفت استان دارند. استانداران 
و  قوی  دولت  سیاست های  باید 
مردمی را پیاده کنند بنابراین نقش 
آنها در استان ها ویژه است. وی 
ادامه داد: انتخاب چنین افرادی 
که بتوانند در استان ها وفاق ایجاد 
کنند و مسیر توسعه را هموار کنند 
احتیاج به جست وجو، کنکاش و 
ایجاد هماهنگی همه جانبه دارد تا 
بهترین ها انتخاب شوند. وحیدی 
در بیان شاخصه های استانداران 
گفت: استانداران باید افرادی کارآمد، 
قانونمدار، پیگیر پیشرفت همه جانبه 
استان ها و تقویت کننده مشارکت 
سیاسی و اجتماعی بوده و عقلانیت 
انقلابی داشته باشند و بتوانند در 
استان وفاق ایجاد کرده و سازگار 

با مردم باشند. وزیر کشور با اشاره 
به انتخاب استانداران استان های 
خوزستان، سیستان و بلوچستان، 
بوشهر، کهگیلویه و بویراحمد افزود: 
سایر استانداران در مرحله بررسی در 
هیات دولت هستند و در همه جلسات 
دولت این مساله پیگیری می شود. وی 
در پاسخ به این پرسش که آیا همه 
استانداران تغییر خواهند کرد و دولت 
سیزدهم افراد جدیدی را جایگزین 
خواهد کرد، گفت: برای ما اصل 
انتخاب بهترین استاندار است. در واقع 
اصل بر تغییر نیست و اگر استاندار 
دولت قبل بهترین بود، اصراری به 
تغییر نداریم.  وی همچنین درباره 
بومی و یا غیربومی استانداران نیز 
بیان کرد: اولویت ما فردی است که 
مسائل استان را جلو ببرد و اگر بین 
این افراد، بومی هم باشد اولویت با 
چنین فردی است. در واقع فرد بومی 
اولویت خواهد بود که توانمندی 
داشته باشد. وحیدی در پایان گفت: 
استانداران با کمک مردم و گروه های 
اجتماعی و سیاسی می توانند موفق 
باشند بنابراین حمایت آنها از استاندار 

مهم و نقش آفرین است.

 حسین امیرعبداللهیان وزیر امور 
خارجه کشورمان و سایمون کاونی 
وزیر خارجه ایرلند روز چهارشنبه 
در دیداری در حاشیه مجمع عمومی 
بررسی  و  بحث  به  ملل  سازمان 
روابط و همکاری های دوجانبه، 
شرایط برجام و همچنین وضعیت 
افغانستان پرداختند. در این دیدار، 
وزیر خارجه ایرلند ضمن تبریک 
للهیان به سمت  انتصاب امیرعبدا
وزیر امور خارجه، از سفر خود به 
ایران به عنوان اولین وزیر خارجه 
ایرلند که در ۲۰ سال گذشته به ایران 
سفر نموده اظهار خرسندی کرده و 
ابراز امیدواری کرد که این سفر سنگ 
بنایی برای گسترش روابط دو کشور 
باشد. کاونی همچنین اظهار داشت 
که آخرین مراحل بازگشایی سفارت 
ایرلند در تهران در حال انجام است. 
وزیر خارجه ایرلند با ابراز خرسندی 
از سابقه اعلام آمادگی کشورش برای 
ایفای نقش تسهیل گر در اجرای 
قطعنامه ۲۲۳۱ شورای امنیت در 
ترامپ،  ریاست جمهوری  دوران 
تصریح کرد که ایرلند در حال حاضر 

هم آمادگی دارد تا هر اقدامی برای 
حفظ و احیای برجام لازم باشد، 
انجام دهد. کاونی با اشاره به دو بعد 
هسته ای و رفع تحریم در برجام، بر 
تعهد کشورش بر این دو بعد تأکید و 
از اقدامات ترامپ که به بروز شرایط 
فعلی منجر شده، ابراز تأسف کرد. در 
ادامه این دیدار، امیرعبداللهیان با 
استقبال از بازگشایی قریب الوقوع 
سفارت ایرلند در تهران، رشد روابط 
میان دو کشور را خوب توصیف نموده 
اما بر لزوم ارتقا این روابط تأکید 
کرد. وزیر امور خارجه کشورمان 
ایرلند در شورای امنیت  حضور 
مناسب  فرصتی  را  ملل  سازمان 
برای بسط همکاری ها دانست و 
خواستار آن شد که همکاری های 
دو کشور علاوه بر حوزه های کنونی 
انرژی های  کشاورزی،  شامل 
تجدیدپذیر و همکاری های تجاری، 
به حوزه های دیگر نیز توسعه یابد. 
للهیان تصریح کرد که با  امیرعبدا
خلاقانه،  راهکارهای  به  توسل 
می توان مشکلات مربوط به مبادلات 

بانکی و مالی را نیز حل کرد.

وزیر کشور: 

اصراری به تغییر همه استانداران نداریم
 وزیر امور خارجه:

  درحال مرور دقیق گفت وگوها
 برای احیای برجام هستیم 


